
اخبارخبر كوتاه
رئیس فدراسیون بیلیارد در گفت وگوی اختصاصی با امتیاز:

اسکندری: وظیفه ما سیاست گذاری و برنامه ریزی است نه حاشیه سازی!
هومن جعفری

بیلیارد،  فدراسیون  رییس  اسکندری  هاشم 
بولینگ و بولس ایران گفت:ما در فدراسیون وظیفه 
داریم که در مسیر موفقیت بازیکنان، ریل هایی احداث 
کنیم که موفقیت آنها را تضمین کند و این رشته را به 

سمت جلو هدایت کند.
هومن جعفری/ هاشم  امتیاز-  گروه ورزشی 
اسکندری رییس فدراسیون بیلیارد، بولینگ و بولس 
ماهه اش، مدتی  پایان محرومیت شش  از  بعد  ایران 
سکان  مجددا  و  بازگشته  خود  قبلی  کار  به  است 
هدایت این فدراسیون را در دست گرفته است. وی 
این روزها درگیر اداره فدراسیون شلوغ و سه رشته ای 
با توجه به بودجه بسیار  تا  خود است و می کوشد 
پایین این فدراسیون، برنامه های جدید را برای پیشبرد 
و توسعه این رشته ها ایجاد کند. صحبت های او را با 

هم می خوانیم.
وضعیت فعلی بیلیارد بسیار مطلوب است

همانطور که مستحضرید قبل از ورود ما و در 
زمان ریاست قبلی فدراسیون، در این رشته ورزشی 
رتبه ۴۷ جهان به کشور ما اختصاص یافته بود اما حالا 
ما در بخش آقایان پس از کشور پاکستان در رتبه ۲ و 
در بخش بانوان نیز در رتبه ۹ حضور داریم. این اتفاق 
مبارکی است که در خانواده بزرگ بیلیارد، بولینگ و 

بولس کشور رخ داده است.
زیادی وجود  ورزش همواره حواشی  دنیای  در 
دارد اما آنهایی در این حوزه به موفقیت دست می یابند 
که به این حواشی کمتر توجه کنند و تنها به پیروزی 
و مسائل اخلاقی توجه ویژه ای داشته باشند. اعتقادم 
بر این است که اگر تمام ملی پوشان در سراسر رشته 
های ورزشی، تمام هم و غم خود را به وظایف اصلی و 
قهرمانی خود اختصاص دهند، امور بهتر پیش خواهد 
رفت و موفقیت زودتر حاصل خواهد شد. در رشته ما 
نیز اگر در سال های اخیر اتفاقات خوبی رخ داده و 
۹۷ مدال کسب شده، صرفا به این خاطر بوده است 
که تمام بچه ها روی اهداف خود متمرکز بوده اند و ما 
نیز با پشتیبانی از آن ها، پل هایی را آماده کرده ایم 
تا این مسیر هموار شود. خیلی ها تلاش کردند برای 
فدراسیون ما حاشیه درست کنند اما از همکاران خود 
در مجموعه و اعضای تیم ملی خواسته ام که به این 

موارد بی توجه باشند.
وظیفه ما سیاست گذاری و برنامه ریزی است نه 

حاشیه سازی!
مسیر  در  که  داریم  وظیفه  فدراسیون  در  ما 
موفقیت بازیکنان، ریل هایی احداث کنیم که موفقیت 
آن ها را تضمین کند و این رشته را به سمت جلو 
هدایت کند. وظیفه ما این نیست که دنبال حاشیه 
سازی برای مخالفان خود باشیم یا وقت خود را برای 

پاسخ دادن به آنها هدر بدهیم.
یکی از اتفاقات خوبی که در این فدراسیون رخ 
داده ، ایجاد پل های مهمی بوده که ما را به سمت 
حرفه ای شدن سوق داده است. همانطور که می دانید، 
بیلیارد در اکثر کشورها به صورت آماتور اداره می شود 
و برای حرفه ای شدن رد این رشته باید مسیر بسیار 
دشواری را طی کنید. عملا دو فدراسیون مهم جهانی 
در  همه  که  آماتور  فدراسیون  یکی  داریم.  بیلیارد 
آن عضویم و دومی فدراسیون جهانی بیلیارد حرفه 
ای. در یکی دوسال اخیر توانستیم ارتباطات خوبی 
با فدراسیون بیلیارد حرفه ای برقرار کنیم تا بچه ها 
بتوانند به سمت حرفه ای شدن حرکت کنند. خصوصا 
در حوزه ورزش اسنوکر هم اکنون گام های ارزشمندی 
به فدراسیون  بتوانند  تا بچه ها  برداشته شده است 
حرفه ای ها برسند. جالب است که این دو فدراسیون 
رابطه خوبی با هم ندارند اما ما با هر دو فدراسیون 
روابط بسیار مطلوبی داریم. هم اکنون دو نفر از ایران به 
شکل حرفه ای این رشته را دنبال می کنند. قبلا به این 
صورت بود که باید یک نفر حتما قهرمان جهان می 
شد تا مجوز ورود به حرفه ای ها به او تعلق می گرفت 
اما به خاطر مشکلات و مسائلی که بین فدراسیون 
آماتور و حرفه ای ها پیش آمد، این امر دیگر محقق 
نمی شود و این ورزش در دو شاخه جدا از هم پیگیری 
می شود که البته هر دو شاخه را کمیته بین الملی 

المپیک به رسمیت می شناسد.
امیر سرخوش شانس خوبی برای حرفه ای 

شدن دارد
همچنین در این رابطه بین ما و هیات رئیسه 
و  برگزار  متعددی  جلسات  حرفه ای ها  فدراسیون 
طرحی تحت عنوان Q school از سوی آن ها ارائه 

شده است که هر کسی از هر کجای جهان می تواند 
در آن شرکت کند و اگر موفق شود در آن امتیازات 
لازم و مورد نظر فدراسیون حرفه ای ها را اخذ کند، به 
راحتی در جمع حرفه ای ها قرار می گیرد. از کشور ما 
هم اکنون امیر سرخوش در دو دوره رقابت در عرصه 
Q school را تجربه کرده است و من مطمئنم با 
توجه به تمرینات و تلاش های مستمرش، او در دور 
بعد حتما برای ورود به عرصه حرفه ای ها انتخاب 

خواهد شد.
وفایی مزد پشتکار و هدفش را می گیرد

تمرینات پیاپی و مستمر یکی از عوامل موفقیت 
در حوزه های مختلف ورزش است. اگر ما امروز در 
وفایی  حسین  درخشش  شاهد  ها  ای  حرفه  میان 
جوان هستیم، آن هم در رقابت با ورزشکارانی که به 
اندازه سن او تجربه ورزش حرفه ای دارند، دلیل آن 
تمرینات مستمر، اهداف و افقی است که برای خودش 
ترسیم کرده و برای آن تلاش کرده است. در این راه 
فدراسیون هم توانست کمک های لازم را انجام دهد.
سرمایه گذاری فدراسیون جواب خوبی داد

از  خودشان  که  رو  دیوید  آقای  پیش  ها  سال 
از مربیان مطرح کنونی  و  بازیکنان حرفه ای سابق 
به شمار می آیند، به ایران دعوت شدند تا در کنار 
با  استعدادیابی  مانند  اموری  در  ملی  تیم  مربیگری 
فدراسیون و کمیته مربیان ما همکاری کنند. به همین 
جهت در حین برگزاری مسابقات مختلف، سفرهای 
متعددی به استان های کشور داشتیم. در جریان یکی 
از این سفرها و در آبادان، ایشان حسین وفایی را که 
در آن مقطع یک بازیکن معمولی ۱۴ و یا ۱۵ ساله بود 
کشف کردند. وفایی به اردوهای مختلفی که در پایگاه 
آزادی برگزار می شد وارد شد و در یک دوره سخت و 
طاقت فرسا و دور از خانواده، تمرینات مستمری را در 
پیش گرفت و با چیزی حدود ۸ تا ۱۰ ساعت تمرین 
موفق شد به آمادگی لازم دست یابد و در سن ۱۷ 
سالگی در مسابقات بزرگسالان، قهرمان جهان شود. 
وفایی در این مسابقات در مقابل بازیکنی که ۱۰ سال 
که ۱۱  رقابتی  در  و  داشت  ای  ورزش حرفه  سابقه 
ساعت به طول انجامید، قهرمان شد که این موضوع 

اتفاق نادری در تاریخ ورزش های بیلیاردی است.
ایران پر از استعداد است

همانند حسین  دیگری  بی شمار  استعدادهای 
در کشور وجود دارد. هدف فدراسیون آن است که 
از طریق کمیته مربیان و کمیته استعدادیابی، به این 
استعدادها دست پیدا کنیم. در همین رابطه مسابقات 
مختلفی را همچون المپیادها برگزار نموده ایم. المپیاد 
دانش آموزی از آن دست مسابقاتی است که تاکنون 
در امر استعدادیابی کمک زیادی به ما کرده است. هم 
اکنون به دلیل بحث کرونا امکان مسابقات برون مرزی 
وجود ندارد. اما بچه ها همچنان تمرینات خود را ادامه 
می دهند. در همین خصوص مسابقات از دو هفته 
پیش با رعایت پروتکل های بهداشتی آغاز شده است 
و طی جلساتی که هیات رئیسه با کمیته های مختلف 
داشته است، قرار بر این شده که تا پایان سال مسابقات 

زیادی انجام شود.
در حوزه بین الملل قوی عمل کرده ایم

بین  امروزه  که  قوی  ارتباطات  خوشبختانه   
فدراسیون و دنیای ورزش های بیلیاردی وجود دارد 
موجب شده که به خیلی از تجارب مفید در عرصه 
های مختلف دست یابیم. مثلا در حوزه اسنوکر که 
سرآمد ورزش های بیلیارد است، مربیان ما عملکرد 
موفقی داشته اند. شاید بتوانیم بگوییم آن ها امروز 
آقای دیوید رو دست  از  برتر  به تجربه خوبی حتی 

یافته اند. از سوی کشورهای مختلف تقاضای زیادی 
در جهت دعوت مربیان ما انجام شده که این موضوع 
می تواند نشان دهنده جایگاه فعلی فدراسیون و نگاه 

جهانیان به آن باشد.
وی همچنین درباره مربیگری و داوری ایرانیان 
مربیان  مربیگری  تاکنون  افزود:  کشور  از  خارج  در 
میسر  گسترده  شکل  به  خارجی،  کشورهای  در  ما 
را  واحدی  سهیل  ای  دوره  در  البته  است.  نگردیده 
برای هنگ کنگ در نظر گرفتیم و ایشان دو دوره در 
آنجا مربیگری کردند. چند کشور عربی هم خواهان 
جذب آقای شهلا سرمربی محترم تیم ملی  بودند که 
هم خودشان برای این موضوع رغبت نداشتند و هم 
سیاست فدراسیون آن بود که با توجه به قهرمانی های 
زیادی که این مربی کسب کرده، همچنان در کشور از 

ایشان استفاده شود.
در داوری هم ظرفیت های زیادی داریم

 در عرصه داوری نیز فرصت های خوبی همچنان 
مهیاست و به جرئت می توانم بگویم یکی از برترین 
داوران جهان هستیم. در این حوزه آقای منصور مقدم 
در  بیلیارد  رشته  در  داوری  مدرس  و  سرداور  تنها 
منطقه غرب آسیاست. در داوری مجوز اعزام مدرس را 
اخذ کرده ایم که البته فعلا بخاطر شرایط کرونا این امر 
منتفی است. در حوزه مربیگری اما این اتفاق رخ نداده 
است. اگرچه ایران برخلاف گذشته، یکی از اعضای 

کمیته مربیان آسیا و جهانی است.
ساختار فدراسیون آسیایی متوازن شکل گرفته

 فدراسیون آسیا از یک رئیس فدراسیون و سه 
نایب رئیس تشکیل شده است. که علت انتصاب سه 
نایب رئیس، پهناوری قاره آسیا بوده است. قطر رئیس 
فدراسیون است و در منطقه غرب، ایران نایب رئیس 
کشور  مرکز  در  و  چین  شرق،  در  همچنین  است. 
پاکستان نایب رئیس هستند. البته این موضوع دلیل 
بر آن نمی شود که هر نایب رئیس بخواهد منحصرا 
متعددی  جلسات  تاکنون  کند.  کار  منطقه  یک  در 
بخصوص در قطر برگزار شده است و ما بعنوان نایب 
رئیس حضور داشته ایم. از این جلسات برای ما تجارب 
خوبی درباره اتفاقات روز ورزش بیلیارد به ویژه در آسیا 

پدید آمده است.
داوطلب ها فدراسیون ما را زنده نگه داشته اند

بودجه فدراسیون به شدت محدود است و اگر 
مقایسه کنم باید بگویم بهاندازه یک بازیکن سکونشین 
تیم های فوتبال بودجه داریم. برای مثال کل بودجه 
سالانه ماشاید تنها به خرید ۱۰ میز مسابقاتی کفاف 
دهد اما باید بدانیم که پول همه کارهارا انجام نمی 
نفر  از ۱۰۰  اکنون در فدراسیون ما بیش  دهد. هم 
از بزرگترین اساتید کشور داوطلب کمک و مشارکت 
هستند. آن ها دوستانه در کمیته های مختلف حضور 
دارند و بدون هیچ حق و حقوقی و تنها از روی عشق 
به این ورزش و یا عشق به فدراسیون و مسائل این 
چنینی، کمک     می کنند. در تمام قهرمانی های ما، 
هیات های استانی، باشگاه دارها و کمیته های مختلفی 

که در فدراسیون حضور دارند، دخیل بوده اند.
کشورهای همسایه حسرت استعدادهای ما را 

می خورند
یکی از مسائلی که در این رابطه کمک حال ما 
بوده، استعدادهای خوبی است که در کشور ما وجود 
دارد. ما همواره در عرصه های عینی و ورزشی از طریق 
همین استعدادها به جایگاه مطلوب و زبانزدی رسیده 
استخدام  و  پول های کلان  با  ایم. کشورهای عربی 
برترین مربیان حتی موفق به کسب یک مدال هم 

نشده اند.

بیلیارد ظرفیت پیشرفت را داشت اما ....
در اخلاقم نیست که بخواهم کسی را تخریب 
کنم اما خانواده بزرگ این رشته، آن هایی که واقع 
بین هستند، آن هایی که کارشناس ورزش هستند 
و یا به قول معروف پیراهن بیشتری را در این عرصه 
پاره کرده اند، می دانند چه اتفاقاتی در طول دوران 
حضور من در این فدراسیون افتاده است . ما قبلا هم  
آن ها می دانند که چگونه اساتید بزرگ جذب این 
فدراسیون شده اند و بدون هیچ پشتیبانی مالی زمان 
زیادی را به آن اختصاص داده اند. تا جایی که ما هم 
اکنون در ۳۱ استان کشور فعال هستیم. اتفاقی که 
تاکنون رخ نداده بود. به جرئت می توانم بگویم ما در 
حدود ۲۶ استان پایگاه قهرمانی رشته های مختلف 
بیلیارد و بولس را داریم و مطمئن هستم با توجه به 
انرژی که صرف این ورزش می شود به زودی شاهد 

اتفاقات بهتری نیز خواهیم بود.
بولینگ برای توسعه نیازمند حمایت دولتی است

متاسفانه در کشور ما ورزش بولینگ جدی گرفته 
نمی شود که علت آن نیز سرمایه بالایی است که این 
ورزش می طلبد. مثلا اگر کسی بخواهد یک باشگاه 
بولینگ راه اندازی کند در وهله اول به زمینی با ابعاد 
آن،  بالای  هزینه  دلیل  به  که  است  نیازمند  بزرگ 
چندان توجیه اقتصادی ندارد. در حوزه بیلیارد ما در 
کشور حدود ۲ هزار مجوعه ورزشی داریم اما در حوزه 
بولینگ کمتر از ۳۰ باشگاه در سطح کشور وجود دارد. 
به همین خاطر و به جهت توسعه این ورزش، سال 
های پیش جلسات متعددی را با وزارت کشور برگزار 
کردیم و همین موجب شد که به شهرداری ها ابلاغ 
شود که رشته بولینگ را در بازارهای بزرگی که در 
حال احداث است، لحاظ کنند و حالا شاهد آن هستیم 
که در بیشتر پاساژهای بزرگی که تاسیس می شود، 
باشگاه بولینگ وجود دارد که این موضوع می تواند به 

توسعه این ورزش کمک کند.
بولینگ کاملا لاکچری است

پر  ورزش  بولینگ  که مستحضرید  همان طور 
هزینه ای است. بنابراین افرادی که وارد آن می شوند، 
سرمایه دار هستند. امروزه اگر کسی بخواهد یک بازی 
معمولی بولینگ انجام دهد، در سال چیزی در حدود 
پنجاه میلیون هزینه می کند. بنابراین اینطور به نظر 
را  مبلغ  این  تفریحش  برای  می رسد که کسی که 
هزینه می کند، پول برایش اولویت کمتری دارد. اما 
جالب است بدانید برای برگزاری مسابقات لازم است 
بعنوان ورودی پرداخت شود.  مبلغ ۱۵۰ هزارتومان 
حال ما برای آنکه این مبالغ وارد حساب مجموعه شود 
و پس از آن صرف امور قهرمانی گردد، باید ۵ درصد 
مالیات دهیم. باورتان نمی شود که برای دریافت این ۵ 
درصد که اساسا مبلغ ناچیزی می شود، ده ها جلسه 
گذاشتیم تا جایی که من عصبانی شدم و گفتم که 
این مبلغ را خودم پرداخت می کنم. نمی دانم چرا این 
افراد از پرداخت ۷ هزار تومان مالیات سرباز می زنند و 

این دردسرها را برای فدراسیون ایجاد می کنند.
متاسفانه در رشته بولینگ برخلاف ادعایی که 
از سوی ورزشکاران این رشته وجود دارد، موفقیتی 
خارجی  مربیان  تیم،  برای  ما  است.  نشده  حاصل 
استخدام کردیم و در مسابقات آسیایی شرکت کردیم. 
اما عملکرد بازیکنان چیزی شبیه یک آبروریزی بود. 
شبیه  آنان  رفتار  و  برخورد  که  است  حالی  در  این 

قهرمانان المپیک بود.
بولس به شدت پیشرفت می کند

اما عملکرد رشته بولس، فوق العاده است. می 
توانم قول دهم که به زودی بولس رقیبی جدی برای 
بیلیارد خواهد شد. علی رغم اینکه تنها دو سال از 
فعالیت اصلی خودمان می گذرد، هم اکنون در ۲۴ و یا 
۲۵ استان کشور، آکادمی بولس وجود دارد. همچنین 
از آنجایی که بولس ورزش مفرحی است و می تواند 
خانوادگی برگزار شود از آن استقبال زیادی می شود.

است.  شده  تجهیز  پارک   ۱۰ تنها  تهران  در 
و  کارگری  فدراسیون  با  خوبی  ارتباط  همچنین  ما 
فدراسیون بیماری خاص داریم. این رشته در این دو 
فدراسیون نیز بسیار اوج گرفته است. حتی مدال هایی 
که بیماری های خاص در رقابت های سال گذشته که 
در کشور انگلیس برگزار شد کسب کردند، در رشته 
بولس بسیار متعدد بوده است. در کل ورزش هایی 
که جنبه تفریحی دارند به زودی جایگزین بسیاری از 

ورزش های جدی می شوند.

تاج خیال پرسپولیسی ها را راحت 
کرد/عکس

فوتبال  فدراسیون  سابق  رئیس  تاج  مهدی 
آسیا  قهرمانان  لیگ  در  پرسپولیس  ماجرای  به 

ورود کرد.
علیه   AFC کارشکنی  از  پس  النصر  تیم 
در  را  ایران  نماینده  نتوانست  پرسپولیس، 
این  و  دهد  شکست  قهرمانان  لیگ  نهایی  نیمه 
آسیا  فینال  به  که  بودند  تهرانی  سرخپوشان 
صعود کردند. حالا عربستانی ها پرونده جدیدی 
انداختند  به جریان  پرسپولیس  علیه   AFC در 
این  انتقالاتی  و  نقل  پنجره  هستند  مدعی  و 
پرسپولیس  جدید  بازیکنان  و  بوده  بسته  تیم 
به صورت غیرقانونی برای این تیم بازی کردند. 
مهدی تاج رئیس سابق فدراسیون فوتبال و نایب 
اینستاگرام  در  آسیا  فوتبال  کنفدراسیون  رئیس 
نایب  عنوان  نوشت:»به  پرونده  این  درباره  خود 
اعتراض علیه پرسپولیس  AFC موضوع  رئیس 
هیچ  ای  عده  تلاش  رغم  به  کردم،  بررسی  را 
لیگ  در  را  ایران  پرسپولیس  باشگاه  خطری 
اعتراض  و  کرد  نخواهد  تهدید  آسیا  قهرمانان 
باشگاه عربستان کاملا نابجاست. همه در کنارهم 

برای ایران عزیز.«

چرا حضور الکس نوری در استقلال 
منتفی شد؟

استقلال  مدیران  از  نوری  الکساندر 
قرارداد  عقد  برای  یورو  میلیون  یک  درخواست 

کرده بود.
استقلال  باشگاه  مدیران  قبل  ها  مدت  از 
اعلام کردند گزینه اولشان برای انتخاب سرمربی 
این تیم الکساندر نوری سرمربی ایرانی- آلمانی 
سابق هرتابرلین و وردربرمن است. حتی بعد از 
برکناری احمد سعادتمند از مدیرعاملی استقلال 
اما  یافت  ادامه  نوری  الکساندر  با  مذاکرات  نیز 
توافق  به  بر سر مسائل مالی  نهایت دوطرف  در 

نرسیدند.
مسئولان باشگاه استقلال از ابتدا به دنبال 
با الکس نوری بودند که این  عقد قرارداد ریالی 
این مربی دوملیتی  با  آنها  اولین چالش  موضوع 
باشگاه  به  را  رقمی  نوری  دیگر  طرف  از  بود. 
مبلغ  هم  اش  ریالی  معادل  که  کرد  پیشنهاد 
بالایی بود و به همین خاطر حضور او منتفی شد.
یک  استقلال  مسئولان  از  نوری  الکساندر 
تا  بود  خواسته  قرارداد  عقد  برای  یورو  میلیون 
۹۰۰ هزار یورو قرارداد خودش باشد و ۱۰۰ هزار 
همراه  بود  قرار  که  بدنسازی  مربی  به  هم  یورو 
اما مورد قبول  این مبلغ  بیاورد داده شود.  خود 
نهایت  آنها در  مسئولان استقلال قرار نگرفت و 
به سراغ گزینه  و  را زدند  این مربی  قید حضور 

های داخلی رفتند.

ساسان انصاری جایگزین ترابی در تیم 
ملی شد

اعزامی در دو دیدار دوستانه  لیست نفرات 
تیم ملی فوتبال با یک تغییر همراه شد.

با تصمیم دراگان اسکوچیچ ، سرمربی تیم 
در  ترابی  مهدی  جایگزین  انصاری  ساسان  ملی 
تدارکاتی  برای دو مسابقه  اعزامی  نفرات  لیست 
دلیل  به  ترابی  مهدی  شد.  فوتبال  ملی  تیم 
قرارداد همکاری با باشگاه العربی قطر و با توجه 
این کشور  وارد  بازیکنی که  قطر، هر  قوانین  به 
می شود باید ۱۴ روز در قرنطینه بسر ببرد ، این 
تیم ملی صورت  اعزامی  نفرات  لیست  تغییر در 

گرفت.
تمرینات تیم ملی فوتبال از روز گذشته آغاز 
شده و شاگردان دراگان اسکوچیچ خود را برای 
آماده  مالی  و  ازبکستان  با  دوستانه  مسابقه  دو 

می کنند.

توضیح وکیل برانکو در مورد حکم پرسپولیس
عربستانی ها تماس گرفتند!

وکیل برانکو ایوانکوویچ با اشاره به جزئیات 
پرسپولیس،  باشگاه  محرومیت  درباره  فیفا  رای 
گفت: آنها پولی ندادند اما قبل از تاریخ موجود 

در حکم، محروم هم نبوده اند.
فینال  به  پرسپولیس  فوتبال  تیم  صعود 
رقم  حالی  در  آسیا  قهرمانان  لیگ  رقابت های 
را  عربستان  النصر  توانست  تیم  این  که  خورد 
برنده  عنوان  به  و  داده  شکست  نهایی  نیمه  در 

بازی های غرب آسیا به فینال برسد.
از  پس  عربستان  النصر  باشگاه  حال  این  با 
پایان این بازی اقدام به شکایت از پرسپولیس بابت 
استفاده غیرقانونی از بازیکنان تازه وارد خود در نقل 
باشگاه  این  تابستانی کرد. در شکایت  انتقالات  و 
عربستانی که به کنفدراسیون فوتبال آسیا ارسال 
شده آمده است: بازیکنان جدید پرسپولیس با وجود 
محرومیت این باشگاه از سوی فیفا در پرونده مربوط 
به شکایت برانکو ایوانکوویچ جذب شده اند و این تیم 
در رقابت های لیگ قهرمانان ۲۰۲۰ بخصوص بازی 
با النصر عربستان در نیمه نهایی از این بازیکنان 

استفاده کرده است.
در  ایوانکوویچ  برانکو  وکیل  بوشیچ«  »دارو 
موضوع  این  به  اشاره  با  مهر،  با خبرنگار  گفتگو 
جزئیات  درباره  شفاف  طور  به  فیفا  گفت: حکم 
بارها  پرسپولیس  باشگاه  است.  داده  توضیح  آن 
اتفاق تا این  اما این  اعلام به پرداخت پول کرد 
فیفا هم  است.  نیفتاده  به طور کامل  لحظه هم 
رای داد که پرسپولیس از ۱۲ سپتامبر میلادی 
)۲۲ شهریورماه( نمی تواند بازیکنی را جذب کند.
خبرنگاران  به  شد:  یادآور  ادامه  در  وی 
پول  منتظر  ما  گفتم.  را  همین  هم  عربستانی 
بودیم اما پرسپولیس نداد. فیفا هم رای داد. من 
نمی دانم پرسپولیس چه بازیکنانی را گرفته است 
نبوده اند.  محروم  برانکو  از  قبل  آنها  می دانم  اما 
به صراحت و وضوح در جمله ای  نیز  فیفا  حکم 
حکم،  ارسال  تاریخ  از  که  است  کرده  اعلام 

محکومیت پرسپولیس در فیفا لحاظ می شود.
آیا  اینکه  به  پاسخ  در  برانکو  وکیل 
پرسپولیس تخلف کرده است یا خیر تاکید کرد: 
که  بازیکنانی  چگونگی  جزئیات  جریان  در  من 
فیفا  حکم  در  شفاف  کاملًا  اما  نیستم  گرفته اند 
هست که آنها نباید از ۱۲ سپتامبر به بعد اقدام 

به جذب بازیکن کنند.

شکایت باشگاه النصر از پرسپولیس یک جنگ 
روانی بود

واعظ آشتیانی: خطیر باید متوجه تبعات 
کارش باشد

مدیرعامل اسبق استقلال معتقد است هیات 
مدیره این باشگاه قصور و کوتاهی سعادتمند را 
تماشاگر بوده و در اطلاعیه  ۸ بندی شان هم فرار 
تصمیمات  در  را  خودشان  و  کردند  جلو  به  رو 

اشتباه سعادتمند، سهیم نمی دانند.
استقلال  مدیرعامل  آشتیانی  واعظ  امیررضا 
در گفت و گویی با “دانشجو” درخصوص انتصاب 
احمد ممدی به عنوان سرپرست مدیرعاملی این 
باشگاه  فعلی  مدیره  هیات  داشت:  اظهار  باشگاه، 
همان  است.  قبلی  مدیره  هیات  همان  استقلال 
انتخاب و  هیات مدیره ای که احمد سعادتمند را 
برکنار کرد، امروز باید توسط مجمع برکنار می شده 
است. این هیات مدیره قصور و کوتاهی سعادتمند 
را تماشاگر بوده و در اطلاعیه  ۸ بندی شان هم فرار 
رو به جلو کردند و خودشان را در تصمیمات اشتباه 
سعادتمند، سهیم نمی دانند؛ درصورتی که در هر 
بدهند  تذکر  مدیرعامل  به  می توانستند  مرحله 
می کردند.او   هدایت  درست  مسیر  در  را  ایشان  و 
افزود: آنها گذاشتند تمام اتفاقات و کوتاهی ها انجام 
شود و بعد سعادتمند را برکنار کردند. با این وجود 
الان باید هیات مدیره جدید بر سر کار می آمد و به 
باشگاه سامان می داد اما همان هیات مدیره قبلی 
که خودش در اشتباهات سعادتمند مقصر بوده، ابقا 
گردیده و تنها مدیرعامل برکنار شده است. با این 
وضعیت نباید انتظار تغییر یا تصمیمات جدید را 

داشته باشیم.
من  کرد:  تصریح  ادامه  در  آشتیانی  واعظ 
اصلا کاری ندارم که آقای مددی کار بلد هست 
یا نه؛ و یا چه تصمیماتی می خواهد بگیرد. مهم 
یک  نتوانست  که  مدیره ای  هیات  که  است  این 
می خواهد  چطور  کند،  کنترل  را  مدیرعامل 
هیات  باشد؟  داشته  کنترل  تحت  را  مددی 
بگیرد،  درستی  تصمیات  نتوانست  که  مدیره ای 
از تصمیمات مددی پشتیبانی  چطور می خواهد 
کند؟ درمورد سرمربی امیدوارم تصمیمی گرفته 
شود که شرایط فنی استقلال بهتر شود که این 
مهم فقط با یک مدیریت آگاهانه ممکن است، نه 

این شرایط مبهم مدیریتی.
واعظ آشتیانی در واکنش به اظهارات علی 
خطیر، معاون اسبق باشگاه استقلال درخصوص 
فدراسیون  و  پرسپولیس  باشگاه  احتمالی  تخلف 
بازیکنان جدید، تصریح کرد:  برای ثبت قرارداد 
یکسری  به  ما  رسانه های  از  برخی  متأسفانه 
شاهد  که  حالی  در  هستند.  بی توجه  موضوعات 
از  رسانه ها  هستیم،  عربستانی ها  روانی  جنگ 
این ها  که  می گیرند  مصاحبه هایی  افراد  برخی 
مجانی  و  مفت  آورده های  و  می شود مستمسک 
هیچ  خودشان  از  عربستانی ها  سعودی ها.  برای 
مطرح  را  مبهم  موضوع  یک  ولی  ندارند  چیزی 
می کنند که ما آن را به یک مسئله جدی تبدیل 
می کنیم؛ اظهارات تند افراد ناآگاه در این مورد، 
تبدیل به مدرک برای خارجی ها می شود که در 
و  کنند  FIFA طرح شکایت  و   AFC محاکم 
بگویند حتی کارشناسان فوتبال ایران هم ادعای 
موضوع  یک  آنها  واقع  در  می کنند.  تأیید  را  ما 
خام و به دور از واقعیت را مطرح می کنند ولی 
دست  به  سندسازی  یک  به  منجر  متأسفانه 

خودمان می شود.
که  درحالی  کرد:  تاکید  پایان  در  وی 
هیچ  کنیم،  عبور  موضوع  این  از  می توانستیم 
این  تا  باشیم  نداشته  عکس العملی  و  مصاحبه 
و  خطیر  علی  شود.  منتفی  راحتی  به  مسئله 
امثال او درمورد موضوعات مختلف، صحبت های 
تبعات  متوجه  امیدوارم  که  داشته اند  اینچنینی 
از  النصر  باشگاه  شکایت  باشند.  اظهارات شان 
پرسپولیس یک جنگ روانی و موضوع خام بود 
که رسانه ها با ناشی گری آن را به قضاوت برخی 
بازی  این  دام  در  هم  آنها  و  گذاشتند  افراد  از 
رسانه ای، پاسخ هایی را دادند که نباید می دادند. 
هیچ دلیلی نداشت که این موضوع بیش از این 
باز شود و ای کاش اجازه می دادند خود باشگاه 

پرسپولیس به AFC پاسخ های لازم را می داد.

کالدرون: فینال جای بهترین تیم ها است
یحیی گل محمدی تیمی را به فینال رقابت 
های لیگ قهرمانان آسیا رساند که فصل فوتبالی 

را با گابریل کالدرون آرژانتینی آغاز کرده بود.
لیگ  های  رقابت  فینال  به  پرسپولیس 
قهرمانان آسیا صعود کرد تا یک قدم تا قهرمانی 
گابریل  باشد.  داشته  فاصله  ها  رقابت  این  در 
کالدرون سرمربی آرژانتینی و سابق پرسپولیس 
خبرگزاری  با  را  گویی  و  گفت  رابطه  همین  در 

“ایرنا” انجام داده که در زیر می خوانید: 
آسیا  قهرمانان  لیگ  در  توانست  پرسپولیس 
فینالیست شود، نظر شما در مورد این موضوع چیست؟
بودند،  داده  انجام  هم  قبلا  را  کار  این 
پرسپولیس یک تیم بزرگ در آسیاست و در تمام 
طول فصل فوق العاده بودند، مخصوصا طوری که 
بی  تیم  بازیکنان  رقابت  سطح  می کنند،  رقابت 

نظیر است. ذاتا برنده هستند.
کار  پرسپولیس  در  که  مربی ای  عنوان  به   
کردید، دلیل اصلی موفقیت این تیم را چه می دانید؟
هستم.  خوشحال  باشگاه  موفقیت  از 
پرسپولیس تیم بزرگی است و سال به سال این را 
نشان داده است. پرسپولیس توانست تیم هایی که 
از لحاظ مالی خیلی قوی بودند را حذف کند، مثل 
الدحیل در مرحله گروهی، السد و النصر. این کار را 
فقط زمانی می توانید انجام دهید که بازیکنان بزرگ 

و میل زیاد به برنده شدن داشته باشید.
پرسپولیس می تواند قهرمان آسیا شود؟

بله. البته هنوز یک فینال باقی مانده است. 
ها  بهترین  می رسند،  فینال  به  که  تیم هایی 
هستند و با یک بازی می توانند قهرمان شوند، و 

امیدوارم اینطور شود.
فصل  در  می تواند  شما  دید  از  پرسپولیس 

جدید هم موفق ظاهر شود؟
این  از  ناشی  بلاتکلیفی  و  ابهام  به  توجه  با 
همه گیری کرونا، باید امیدوار باشیم کم کم از 
این شرایط خارج شویم و فوتبال هم مثل زندگی 

دوباره به شرایط قبل بازگردد.

پای درددل های کاشف مهاجم جوان پرسپولیس؛

گلزن 50 میلیونی و گل صدمیلیارد تومانی اش
آسیا  قهرمانان  لیگ  رقابت های  در  از درخشش مهدی عبدی  پس 
سراغ  به  کند،  النصر  دروازه  وارد  توانست  او  که  سرنوشت سازی  گل  و 
مهدی  کاشف  و  پرسپولیس  پایه  تیم های  سابق  مربی  حلالی  اسماعیل 
عبدی رفتیم؛ وی در گفتگو با خبرنگار ما درباره این که چه زمانی عبدی 
به تیم پرسپولیس اضافه شد، گفت: دو سال قبل که من آمدم پنجره نقل 
و انتقالاتی تیم بسته بود و ۱۳ ۱۴ نفر بیشتر بازیکن نداشتیم، که ایشان 
باشگاه شوم، در  وارد  این که من  از  باشگاه حضور داشتند؛ پیش  هم در 
فصل قبلی عبدی نه آقای گل شده بود و در درخششی داشت اما سالی 
که من آمدم توانست آقای گل شود و ۲۵ گل زد و آقای گلی لیگ امید 
را از خود کرد. با توجه به محرومیت از نقل و انتقالات تیم ما در آن فصل 

چهارم شد اما آقای گل از تیم ما بود.
حلالی درباره تلاش های صورت گرفته برای دیده شدن عبدی گفت: 
ما خیلی روی این بازیکن کار کردیم، بیش از آن که همگان فکر می کنند 
بازیکنان مستعد  او هم جزو  البته چون خود  کردیم  عبدی تلاش  روی 
باشد  هم  موفق تر  اکنون  می توانست  می کنم حتی  فکر  من  بود؛  ما  تیم 
چون خیلی به او بها ندادند، من ۶ ماه به باشگاه می رفتم و می گفتم این 
فوتبالیست خوبی است اما آقای برانکو گفت من ۶ مهاجم دارم و نمی دانم 
آن ها را کجا بگذارم. به همین دلیل او را قرضی به بادران دادند، من هر 
روز به باشگاه تذکر می دادم که عبدی فوتبالیست خوبی است و بازیکن 
خودمان هم هست اما کسی اهمیت نمی داد. سرانجام اصرارهای من با او 
البته نمی دانم الان چقدر شده است.  ۵۰ میلیون تومان قرارداد بستند، 
پس از ورود او به تمرینات دوستان متوجه شدند که عبدی توانایی بالایی 

را دارد و اصرار بی دلیل نداشتیم.
مهاجم  براندائو  و  عبدی  مهدی  میان  مقایسه  در  حلالی  اسماعیل 
خارجی پرسپولیس در لیگ نوزدهم گفت: خنده دار است؛ بازیکن از برزیل 
آوردند )براندائو( و خیلی زود هم با او تسویه حساب کردند اما بلد نبود رو 
به دروازه بایستد. با مهدی عبدی طوری کار کردیم که واقعا صاحب هر 
توپی که می شود، رو به دروازه می رود و موقعیت سازی می کند. نمونه اش 
بازی با پیکان که به جای امیری آمد، دو گل زد، یک پاس گل داد و چهار 
بار با دروازه بان حریف تک به تک شد. منظورم در قیاس با جونیور، چنین 
بازیکنی است چرا که او اگر سه بازی به میدان می رفت یک موقعیت گل 

نقش  اما  باز می گردد  پاسور  به  آن  از  فوتبال بخشی  نمی کرد. در  ایجاد 
ایفا می کند که بتواند خودش را در موقعیت قرار دهد.  اصلی را مهاجم 
هوش و طرز ایستادن اش و... که همگی آن ها را مهدی عبدی دارد. من 
فکر می کنم مهدی عبدی چیزی کم از علیپور ندارد، چرا که برای من 
با آن  با سر گلزنی کند. یا گلی که به پیکان  از پشت ۱۸ قدم  توانسته 
شدت زد یا گلش به النصر در شرایطی به ثمر رسید که تعادل هم نداشت 

اما شدت توپش آنقدر خوب بود که دروازه بان ناکام ماند و گل شد.
امید  تیم  با  همکاری اش  پایان  علت  سرخ پوشان  پیشکسوت 
پرسپولیس را فاش کرد و گفت: پرسپولیس خانه من است و اتفاقا یک 
عبدی گذاشتم؛  مهدی  از گل  بعد  قبل  روز  دو  در صفحه خودم  پستی 
من با تمام وجود عاشق پرسپولیس هستم و نه به خاطر منافع و... چون 
آنجا خانه ی من است و هواداران خوشحال شدند، با همه وجودم احساس 
خوبی داشتم. از این که زحماتی را کشیدم و وقت خودم را بدون حقوق 
و مزایا گذاشتم و سالم کار کردم، چون واقعا شرایط استثنایی به لحاظ 
اقتصادی در دو سال اخیر پیش آمد و به تازگی ۶۰ درصد قراردادمان را 
آقای رسول پناه داد چون دو سال آقای عرب و انصاری فرد دروغ گفتند به 
حدی که من از روی آن ها خجالت زده می شدم، اما من بدون حقوق سالم 
کار خودم را انجام دادم.او در واکنش به وعده های انصاری فرد گفت: اشکال 
آن ها  و  بود  من  خروجی  عبدی  مهدی  امثال  اما  میگذرد  زمانه  ندارد، 
رفتار کردند؛ من کارهای مهم تری  با من  با دروغگویی  و  به شکل بدی 
گرشاسبی  آقای  خاطر  به  من  ندانستند.  را  قدرم  اما  داشتم  باشگاه  در 
چون اهداف خوبی داشتند، آمدم و به صراحت گفتند و قرار بود آکادمی 
درفشی فر رو در اختیار من بگذارند و آقای گرشاسبی گفت این مجموعه 
پایه  و  آکادمی  بازیکنان  بروی  از شهرستان  تا  اختیارت می گذارم  در  را 
بگیری و بیاوری اینجا و برایشان خوابگاه و امکانات مناسب درست کنیم.

مربی سابق پرسپولیس درباره پاداش آسیایی این تیم هم گفت: بنظر 
شما از پاداش ۳ میلیون یورویی لیگ قهرمانان آسیا نباید ۵۰۰ هزار یورو 
به بحث سازندگی اختصاص پیدا کند؟ همین الان هم باید تخصیص پیدا 
کند. آن زمان جای آقای گرشاسبی را با ۲ میلیون یورو گرفتند نیامدند 
صد تومان به سرمربی تیم امیدشان بدهند که شما مهدی عبدی را به ما 
دادی. مثلا می گویم ۲۰ میلیون تومان انعام شما حالا برو و برای بچه های 

خودت سرمایه گذاری کن تا حداقل خانواده من هم بداند که کارم دیده 
می شود. آیا الان برای پایه ارزش قائل هستند؟ من شده از جیب خودم 
خرج می کردم نمیگذاشتم در هر زمینی تمرین کنند اما الان در شهدای 
گمنام تیم های پایه تمرین می کنند که دوست دارم بروید و این زمین را 
ببینید. من چون پسرم تیم نونهالان است همسرم هر روز او را می برد و 
گاهی خودم بردم سر تمرین، شرایط به قدری بد است که هر لحظه امکان 

دارد بازیکن ۱۴ ساله دچار آسیب دیدگی شدید شود.
اسماعیل حلالی در بخش پایانی خود در واکنش به تخصص مدیران 
پرسپولیس گفت: باید آنقدر مدیرعامل متخصص این کار باشد که علاوه 
بر این که از من کار بخواهد، بیاید سر تمرین و نظارت کند؛ زمانی که آقای 
از شرایط تیم های آکادمی  او توضیحاتی  به  طاهری مدیرعامل شد، من 
دادم واقعا برای اولین بار بود که داشت آن ها را می شنید و هیچ اطلاعی 
نداشت! الان آقای رسول پناه مدیرعامل تیم ماست و ۶۰ درصد پول ما را 
هم داده اند اما واقعا تخصص اجرایی این کار را ندارند. شما فکر کنید از 
کجا به کجا رسیدیم؟ زمان ما امیر عابدینی بود که خودش یک سرمربی 
ایشان  مقابل  نمی شد  که  بود  مطلع  و  دقیق  آنقدر  و  می آمد  به حساب 
اسم  تیم  مدیر  که  رسیدیم  شرایطی  به  الان  شد.  مرتکب  را  اشتباهی 
با این شرایط دلاری که نمی شود بازیکن آورد  بازیکن را نمی داند، الان 

فقط وقت سازندگی است.
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